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Acta 4/2022 de la reunió virtual del Consorci de Biblioteques Universitàries 
Públicas Valencianes (BUVAL)  
 
Data: 27 de juliol 2022 
Hora: 12 a 13:15 h 
Reunió virtual per Google Meet 
Acta: núm. 4/2022 
 
 
Assistents: 
Victoria García Esteve. Biblioteca Universitat de València (UV) 
María Esteban. Biblioteca Universitat d’Alacant (UA) 
Elías Chumillas. Biblioteca Universitat Politècnica de València (UPV) 
Encarnación Rodríguez. Biblioteca Universitat Miguel Hernández (UMH) 
Vicent Falomir. Biblioteca de la Universitat Jaume I (UJI) 
 
Excusa la seva presencia José Pablo Gallo, Biblioteca Universitat d’Alacant 
(UA) per estar en una altra reunió. 
 
Temes tractats: 
 
1. Aprovació, si escau, de l’acta de la reunió anterior.  
Va estar aprovada per assentiment. 

 
2. Informació sobre la documentació administrativa BUVAL.  
 
Vicent va comentar que ja tenim pràcticament tota la documentació 
administrativa per a poder operar: disposem de l’escriptura de constitució 
del Consorci, tenim el NIF (Targeta de Identificació Fiscal), constem en el 
Registre d’Entitats del Sector Públic, estem donats d’alta en INVENTE-
Registres es la plataforma de contractes de l’Estat, fa uns dies vàrem estar a 
la Delegació d’Hisenda de Castelló per obtenir la Signatura Digital...) 
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3. Posada en funcionament del grup de treball d’adquisicions per analitzar i 
abordar contractacions conjuntes. 

 
Des de la Biblioteca UJI es va remetre a totes les universitats del Consorci un 
fitxer Excel on es relacionava totes les bases de dades o millor dit recursos 
electrònics que es contracten des de la pròpia biblioteca com els que 
realitzem a través de la CRUE, FECYT o el CSUC.  
 
Es va sol·licitar que en base a la informació facilitada per l’UJI, s’agafara com 
a model per a que cadascuna de les universitats i elaborara una taula amb 
els seus recursos electrònics adquirits per diverses fonts. 
 
A partir d’aquesta informació facilitada i de disposar tota la informació de les 
universitats es creuaran les dades per tal d’analitzar la situació de cadascun 
dels recursos en vistes a una compra conjunta per als propers anys. 
 
4. Repositori de dades BUVAL 
 
Lidón Paris de la Biblioteca Universitat Jaume I com a coordinadora del Grup 
de Treball (GT) de Ciència Oberta BUVAL va informar sobre la situació a hores 
d’ara que ens trobem. La idea es oferir als investigadors una eina per tal 
d’establir el Pla de Gestió de Dades, ja que és un requisit en totes les 
agències finançadores. El GT ha triat ARGOS, ferramenta gratuïta de la Unió 
Europea. També es té previst estudiar la viabilitat d’un repositori de dades 
d’investigació. Estem a l’espera que REBIUN faci l’elecció.  
 
A banda de la decisió de REBIUN, el GT Ciència Oberta BUVAL farà un estudi 
per veure quina és la millor opció de Repositori de Dades de Investigació 
BUVAL: utilitzar ZENODO; crear un repositori de dades comú com ja té el 
CSUC i Madroño;  o bé emprar els repositoris temàtics o institucionals en 
vistes a crear un portal únic d’accés. 
 
 
5. Analitzar la plataforma de llibres electrònics ODILO en vistes a la 

renovació 2023 
 
Elias de la UPV va comentar que aquest recurs és poc utilitzat pels usuaris, 
els llibres d’UNE ja tenen la seva pròpia plataforma i no es difonen per Odilo. 
La previsió per al 2023 és no renovar amb Odilo. 
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Toya de la Universitat de València va explicar que el servei de publicacions 
UV era el que contractava i pagava aquesta plataforma. La biblioteca només 
costejava els llibres electrònics que els interessaven. El servei de 
Publicacions ha deixat Odilo i ha triat la plataforma d’UNE. La Biblioteca de 
la Universitat de Valencia no té previst renovar amb Odilo. 
 
Encarna de UMH també tenen previst no renovar amb Odilo per al 2023. 
 
Vicent de l’UJI va dir que continuem per al 2023 perquè el cost d’aquesta 
plataforma de llibres electrònics, des del principi, està costejant-ho el 
Vicerectorat de Cultura i ja ha havia donat la seva conformitat per a l’any que 
ve, però no en anys successius. La biblioteca plantejarà al Vicerectorat la no 
renovació per al 2024.  
 
6. Proposar un curs de formació per al personal BUVAL per al curs 2022/23 
 
Toya va proposar fer un curs sobre “Repositori de Dades d’Investigació.” 
 
Encarna va indicar que seria interessar realitzar un curs sobre “Biblioteques 
sostenibles” 
 
Elias va plantejar un curs de formació sobre “Digitalització” 
 
Els tres curs ens semblaren molt interessants.  
 
Per a l’any vinent es va decidir començar en el curs de Repositori de Dades 
(per al primer semestre) i fer-ne un altre per al segon semestre o bé el de 
digitalització o biblioteques sostenibles. 
 
7. Proposta de Reglament del servei de préstec de documents BUVAL 
 
Es va presentar un esborrany de normativa de préstec a tots els assistents 
(en base a tot el que havíem estat treballant al llarg de l’any) que vàrem estar 
analitzant punt per punt i incorporant o modificant el contingut. Finalitzada 
la reunió, es va remetre aquest document entre les direccions de biblioteca 
BUVAL per a que realitzen les esmenes pertinents. 
 
Una vegada es reben aquests suggeriments i propostes donaríem per 
aprovada la Normativa. Aquest servei de préstec (interbibliotecari i “in situ”) 
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s’aplicarà el més aviat possible ja que serà una millora molt important i tindrà 
una forta repercussió entre els usuaris de les cinc biblioteques. 
 
8. Torn obert de paraules 
 
Elias va presentar una oferta gratuïta de Benthan Science Publishers que 
posteriorment  va remetre un correu a les direccions de les biblioteques 
BUVAL on indicava l’oferta per al seu estudi. 
 
Vicent va comentar que ha deixat, avui mateix, el CSUC i a partir d’ara l’UJI 
adquirirà els recursos electrònics pel Consorci BUVAL (les bases de dades 
que apleguem a un acord entre les cinc biblioteques) o per compra directa 
des de l’UJI. 
 

ACORDS: 
 

• Ajornar la pròxima reunió de BUVAL per a després de 
l’Assemblea REBIUN de Barcelona. 

• Enviar a l’UJI les esmenes i propostes a la Normativa de préstec 
BUVAL. 

• Preparar el curs de formació “Repositori de Dades 
d’Investigació”. Caldria cercar un ponent, així com establir la 
modalitat de fer-ho presencial o virtual, etc. 

 
 

 
 
 
 
 

 
 


